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De Olympische Spelen
De Olympische Spelen van Londen 1908 dienen zich aan. Het internationale Comité des Jeux 
Olympiques (IOC) houdt in Den Haag op 23, 24 en 25 mei een bijeenkomst om de Spelen van 
Londen te bespreken. Beschermheer van de bijeenkomst is Z.K.H. Prins Hendrik, die zich bij 
de  opening  laat  vertegenwoordigen  door  zijn  adjudant  Herman  baron  van  Asbeck.  De 
besprekingen zijn een interne aangelegenheid van de leden van het IOC, sportbonden zijn 
daarvan  uitgesloten.  Het  Nederlandse  lid  van  het  comité,  Frits  baron  van  Tuyll  van 
Serooskerken, geeft na afloop van de bijeenkomst een soiree in Hotel des Indes, waarbij ook 
enkele voorzitters van Nederlands sportbonden aanwezig zijn. Zo kan de Nederlandse sport in 
informele sfeer kennismaken met de olympische gedachte.
Eind september komt de NAU met de mededeling dat er in Rotterdam op het Schuttersveld in 
april 1908 voorwedstrijden zullen worden georganiseerd om de deelnemers aan de Spelen van 
Londen aan te wijzen.  Het  Rotterdamsch Nieuwsblad ondersteunt deze wedstrijden,  onder 
andere door medailles beschikbaar te  stellen.  Een comité o.l.v.  de Rotterdammers Willem 
Hartmann,  Cor  den  Held  en  Johan  C.  van  Leeuwen  zal  de  uitvoering  op  zich  nemen. 
Hartmann passeert  hiermee Van Tuyll,  door zelf  te  beslissen hoe de selectieprocedure zal 
verlopen voor uitzending naar Londen. Het is onwaarschijnlijk dat Hartmann hierover overleg 
heeft gepleegd met Van Tuyll. Deze laatste komt ruim een week later met een voorstel om in 
de  maand  mei  in  Haarlem proefwedstrijden  te  organiseren,  dan  voor  alle  sporten  die  in 
Londen op het programma staan. Op 14 december nodigt Van Tuyll de voorzitters van bijna 
alle sportbonden uit, waaronder de NAU, voor een gesprek in Krasnapolsky. Zij praten daar 
over de vertegenwoordiging van Nederlandse sporters in Londen en nemen het besluit om een 
comité te  vormen om de deelname in Londen voor te  bereiden. Ook Hartmann zit  in dit  
comité. Men praat uitgebreid over de voorwedstrijden in Haarlem, die in Rotterdam komen 
niet aan de orde.

De Revue der Sporten
Op 1 juni 1907 verschijnt de eerste De Revue der Sporten, een nieuw sportblad, gedrukt op 
hoogwaardig papier en vol met foto's.  Binnen twee weken onderkent Hartmann de betere 
mogelijkheden van dit  nieuwe blad om de atletiek te  propageren.  Hij  zegt  Het Sportblad 
vaarwel en wordt medewerker van De Revue der Sporten. In de derde uitgave, die van 29 juni, 
verschijnen  twee  artikelen  over  atletiek.  Een  artikel  van  Hartmann  met  de  titel  ‘Wat  is 
Athletiek?’ en een artikel door H.M. (Henk Minkman), de trainer van Evert Koops, lid van 
UDI in Arnhem. Minkman geeft een beschouwing over de sprint en maakt gebruik van de 
kennis uit een Amerikaans boek. Het is de eerste keer dat in Nederland uitgebreide informatie  
over sprinten,  geïllustreerd met foto's  van Koops,  wordt  gepubliceerd.  Over Koops maakt 
Minkman nog enkele interessante opmerkingen. Koops gebruikt geen spikes uit angst voor 
ongelukken. Ook gebruikt hij  geen  handles1.  De opmerkingen over training die Minkman 
maakt zijn vooruitstrevend. Hij propageert gymnastiek en het gebruik van de halter. Over de 
Nederlandse lopers maakt hij de opmerking dat ze luie lopers zijn. In november publiceert 
Minkman een artikel over het lopen van Jacques Hoogveld en Jan Evers.

1Minkman duidt niet aan wat hij hiermee bedoelt. Uit een verslag van een wandelwedstrijd in 1904 in 
Amsterdam blijkt dat het om een licht voorwerp gaat, bijvoorbeeld een fietshandvat, dat de loper in 
iedere hand heeft om niet verkrampt te lopen.
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Boven en onder de eerste atletiekfoto's in De Revue der 
Sporten van 29 juni 1907. Zij illustreren een artikel van trainer 
Henk Minkman over de training van Evert Koops.


